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 PROTOKÓŁ Nr  37/2022 
posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu,  

Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
które odbyło się w dniu 10 sierpnia 2022 roku, godz.13.30  

 
Przewodnicząca Komisji           -  Agnieszka Pasek  
Protokolant                                 -  Alicja Dąbrowska 
 
 
Przewodnicząca Komisji dokonała otwarcia posiedzenia, w którym uczestniczyło 6 radnych 
na ogólną liczbę 7, oraz zaproszeni goście (listy obecności radnych i zaproszonych gości są 
dołączone do protokołu).  
 
Uwag do porządku nie zgłoszono.  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
 
1. Zaopiniowanie sprawozdań z działań podejmowanych w roku 2021 na terenie powiatu 

radomskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzory Wodne w: 
Białobrzegach, Iłży, Kozienicach, Przysusze, Radomiu, Szydłowcu i Zwoleniu. 
 

2. Sprawy różne. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad -  Zaopiniowanie sprawozdań z działań 
podejmowanych w roku 2021 na terenie powiatu radomskiego przez Państwowe 
Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzory Wodne w: Białobrzegach, Iłży, Kozienicach, 
Przysusze, Radomiu, Szydłowcu i Zwoleniu. 
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski poinformował, że realizują wszystkie cele statutowe, dokonują 
przeglądów budowli hydrotechnicznych, reagują na liczne interwencje mieszkańców. Dodał, 
że nie udało im się w zeszłym roku wykonać planowanych prac utrzymaniowo – 
konserwacyjnych na rzekach w gminie Jedlińsk i w gminie Pionki ze względu na zaniedbania 
oferentów, którzy wystartowali do przetargów. Ma nadzieję, że w tym roku te niezrealizowane 
zadania uda się wykonać.   
 
Radny Marek Jarosz zapytał o problemy z jakimi obecnie boryka się Nadzór.  
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski odpowiedział, że przede wszystkim walczą z bobrami. Wydają 
mnóstwo pieniędzy na usuwanie tam bobrowych na prośbę rolników, aby mogli wjechać na 
łąkę i zebrać siano. Jest to praca daremna. Dodał, że należałoby w gminach instruować 
mieszkańców, że oni również mogą występować do RDOŚ o wydanie zgody na rozbiórkę tam. 
Wielu mieszkańców też nie wie, że mogą ubiegać się o odszkodowania za zalane grunty. RDOŚ 
po przeprowadzeniu wizji w terenie wypłaca odszkodowania. Poinformował, że zgodnie z 
obowiązującymi przepisami na zgłoszenie wodno – prawne można wykonać staw 
bezodpływowy tzw. retencyjny do pow. nieprzekraczającej 5 tys. m2. Do tej pory było do 1 
tysiąca m2.  
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Radny Marian Wikło zapytał, czy ten staw to może być tylko tam gdzie można pozyskać 
wodę z podsionku, z wód deszczowych, czy można skorzystać z jakiegoś cieku przebiegającego 
w pobliżu.   
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski wyjaśnił, że można skorzystać, tylko wtedy już nie jest na 
zgłoszenie wodno – prawne, tylko byłaby to usługa wodna, bo byłoby wykorzystanie wód z 
rowu, czy z rzeki dla potrzeb obiektu stawowego. A tu chodzi o staw, który można wykopać na 
łące gdzie ani nie odprowadza się nadmiaru wody ani się jej nie pobiera.  
 
Radny Marek Jarosz zapytał o decyzje przy budowie dróg.  
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski odpowiedział, że to robi Zarząd Zlewni w Radomiu. Oni mogą 
tylko opiniować pod względem technicznym.   
 
Radny Adam Siczek zapytał o remonty, czy budowę nowych urządzeń typu zastawki na rzece 
Pacynka. 
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski wyjaśnił, że co roku robią przeglądy. Ale wszystko rozbija się 
o pieniądze. 
   
Radny Marek Janeczek zapytał o zbiornik wodny „Staw Dolny” w Pionkach. Woda w czasie 
okupacji została  spuszczona przez Niemców. I co należałoby zrobić aby go odtworzyć.   
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski odpowiedział, że jest to teren Nadzoru Wodnego w 
Kozienicach. Czyli należałoby tam podjechać i o tym porozmawiać.   
 
Radny Marian Wikło zapytał, czy wspólnota gruntowa, która ma Zarząd również mogłaby 
wystąpić w sprawie wykonania stawu bezodpływowego. 
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski odpowiedział, że z reguły występują osoby fizyczne, które są 
właścicielami gruntów. Natomiast jeśli wspólnota dysponuje jakimś prawem do nieruchomości 
to chyba można. Ale jeszcze nie miał takiego przypadku.   
 
Radni pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali sprawozdania z działań podejmowanych w roku 
2021 na terenie powiatu radomskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie 
Nadzory Wodne w: Białobrzegach, Iłży, Kozienicach, Przysusze, Radomiu, Szydłowcu i 
Zwoleniu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu  2 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 37 posiedzenie 
o godz.14.00. 
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Protokołowała:                                                                            Przewodnicząca Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                               Agnieszka Pasek  
 


